

**PUBLICATIONS DU BUREAU NATIONAL DES RECOMMANDATIONS
ET DES NORMES (BRN)**

* Format disponible : ND = document non disponible au BRN
 P = copie papier
 E = copie électronique

RÉFÉRENCES	FORMAT DISPONIBLE*
Andersen, D.E., S.L. Walker, and G.L. Stephenson. 1994. Aniline and 3-5 Dimethylaniline. <i>In</i> : P.-Y. Caux and R.A. Kent (eds.). Canadian Water Quality Guidelines for Pesticides and Industrial Substances. Canadian Association on Water Quality Monograph Series No. 4. Ottawa, Ontario. pp. 219-266.	P
Angus Environmental. 1991. Revue et recommandations pour les critères provisoires canadiens de qualité environnementale pour les lieux contaminés. Étude n° 197, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario.	P
Caux, P.-Y. 1993. Water Quality Guidelines for Pesticides. <i>In</i> : Agricultural Impacts on Surface and Groundwater Quality. Workshop Proceedings, Lethbridge, Alberta, September 16-17, 1992. pp. 4-11.	ND
Caux, P.-Y. 1994. Votre sécurité et les recommandations pour la qualité des eaux au Canada. Ecopest. 1: 1-4.	ND
Caux, P.-Y. 1995. Canadian Water Quality Guidelines as Indicators of Sustainable Agriculture. Water Quality Research Journal of Canada. 30 (5): 555-561.	ND
Caux, P.-Y., C. Bastien, and A. Crowe. 1996. Fate and Impact of Pesticides Applied to Potato Cultures: The Nicolet River Basin. Ecotoxicology and Environmental Safety. 33(2): 175-185.	ND
Caux, P.-Y. and R.A. Kent (eds.). 1994. Canadian Water Quality Guidelines for Pesticides and Industrial Substances. Canadian Association on Water Quality Monograph Series No. 4. Ottawa, Ontario. 365 pp.	P
Caux, P.-Y. and R.A. Kent. 1995. Towards the Development of a Site-Specific Water Quality Objective for Atrazine in the Yamaska River, Quebec, for the Protection of Aquatic Life. Water Quality Research Journal of Canada. 30: 157-178.	ND
Caux, P.-Y., R.A. Kent, V. Bergeron, G.T. Fan, and D.D. MacDonald. 1995. Environmental Fate and Effects of MCPA: A Canadian Perspective. Critical Reviews in Environmental Science and Technology. 25: 313-376.	ND
Caux, P.-Y., R.A. Kent, V. Bergeron, J.E. Warner, and J. Busnarda. 1997. Canadian Water Quality Guidelines for Tebuthiuron.	ND

Environmental Toxicology and Water Quality: An International Journal. 12(1): 61-96.	
Caux, P.-Y., R.A. Kent, G.T. Fan, and C. Grande. 1998. Canadian Water Quality Guidelines for Linuron. Environmental Toxicology and Water Quality. 13(1): 1-43.	ND
Caux, P.-Y., R.A. Kent, G.T. Fan, C. Grande, and D.D. MacDonald. 1994. Aldicarb. <i>In</i> : P.-Y. Caux and R.A. Kent (eds.). Canadian Water Quality Guidelines for Pesticides and Industrial Substances. Canadian Association on Water Quality Monograph Series No. 4. Ottawa, Ontario. pp. 1-62.	P
Caux, P.-Y., R.A. Kent, G.T. Fan, C. Grande, and M. Taché. 1994. Diclofop-methyl. <i>In</i> : P.-Y. Caux and R.A. Kent (eds.). Canadian Water Quality Guidelines for Pesticides and Industrial Substances. Canadian Association on Water Quality Monograph Series No. 4. Ottawa, Ontario. pp. 113-164.	P
Caux, P.-Y., R.A. Kent, G.T. Fan, and D. MacDonald. 1994. Protocols for Deriving Canadian Water Quality Guidelines for the Protection of Agricultural Water Uses. Regulatory Toxicology and Pharmacology. 20: 223-247.	ND
Caux, P.-Y., R.A. Kent, G.T. Fan, and G.L. Stephenson. 1996. Environmental Fate and Effects of Chlorothalonil: A Canadian Perspective. Critical Reviews of Environmental Science and Technology. 26(1): 45-93.	ND
Caux, P.-Y., R.A. Kent, C. Grande G.T. Fan, and D.D. MacDonald. 1994. Bromoxynil. <i>In</i> : P.-Y. Caux and R.A. Kent (eds.). Canadian Water Quality Guidelines for Pesticides and Industrial Substances. Canadian Association on Water Quality Monograph Series No. 4. Ottawa, Ontario. pp. 63-112.	P
Caux, P.-Y., R.A. Kent, M. Taché, C. Grande, G.T. Fan, and D.D. MacDonald. 1993. Environmental Fate and Effects of Dicamba: A Canadian Perspective. Reviews of Environmental Contamination and Toxicology 133: 1-58.	ND
Caux, P.-Y., L. Menard, and R.A. Kent. 1996. Comparative Study of the Effects of MCPA, Butylate, Atrazine, and Cyanazine on <i>Selenastrum capricornutum</i> . Environmental Pollution. 92(2): 219-225.	ND
Caux, P.-Y. and S. Roe (eds). 2000. Environmental Quality Assessments for PCBs, DDT and Toxaphene. Canadian Association on Water Quality Monograph Series No. 5. Ottawa, Ontario. 431 pp. + appendices.	P
Chambers, P.A., M. Guy, E.S. Roberts, M.N. Charlton, R. Kent, C. Gagnon, G. Grove and N. Foster. 2001. Les elements nutritifs et leurs effets sur l'environnement au Canada. Agriculture et Agro-Alimentaire Canada, Environnement Canada, Pêches et Océans Canada, Santé Canada, et Ressources Naturelles Canada. En21-205/2001F.	P

Conseil national de recherches Canada. 1996. L'application des tests de toxicité à l'écotoxicologie des sols. Compte rendu de l'atelier, 28-29 Novembre 1995, Montréal, Québec. Institut de recherche en biotechnologie du CNRC en collaboration avec Environnement Canada et le ministère de l'Environnement et de la Faune du Québec.	P
EC. 1995. Concentrations of Trace Metals in Canadian Marine Sediments. Draft report. Soil and Sediment Quality Section, Evaluation and Interpretation Branch, Ottawa, Ontario. 21 pp.	P
EC. 1995. Interim Sediment Quality Guidelines. Draft Report. Evaluation and Interpretation Branch, Ecosystem Conservation Directorate, Ottawa, Ontario. 10 pp. + appendices.	P
EC. 1996. Data Evaluation Procedures Used in the Development of Canadian Sediment Quality Guidelines. Evaluation and Interpretation Branch, Guidelines Division. Environment Canada. Ottawa, Ontario. 26 pp.	P
EC. 1996. L'Approche écosystémique : au-delà de la rhétorique. Groupe de travail sur l'approche écosystémique et la science des écosystèmes, Ottawa, Ontario. 23 pp. + version anglais.	ND
EC. 1997. Review of Predictive Modelling and Uncertainty Analysis for Application in Ecological Risk Assessment – Final Draft, May 1997. Guidelines Division, Science Policy and Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa.	P
EC. 1998. Compendium of Ecosystem Goals, Objectives, and Indicators. Community Initiatives Quick Reference Guide. Science Policy and Environmental Quality Branch, Environment Canada, in partnership with the Inter-Agency Steering Committee. Ottawa, Ontario. 125 pp.	P
EC. 1998. Compendium of Ecosystem Goals, Objectives, and Indicators. Indicators Quick Reference Guide. Science Policy and Environmental Quality Branch, Environment Canada, in partnership with the Inter-Agency Steering Committee. Ottawa, Ontario. 18 pp. + appendices.	P
EC. 1999. Canadian Sediment Quality Guidelines for Arsenic. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Sediment Quality Guidelines for Cadmium. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 90 pp. + appendices	E
EC. 1999. Canadian Sediment Quality Guidelines for Chromium. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 115 pp. + appendices.	E
EC. 1999. Canadian Sediment Quality Guidelines for Chlordane, Dieldrin, Endrin, Heptachlor Epoxide and Lindane. Scientific Supporting	E

Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	
EC. 1999. Canadian Sediment Quality Guidelines for Copper. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Sediment Quality Guidelines for DDTs. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Sediment Quality Guidelines for Lead. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 75 pp. + appendices.	E
EC. 1999. Canadian Sediment Quality Guidelines for Mercury. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Sediment Quality Guidelines for Polychlorinated Biphenyls (PCBs) and Aroclor 1254. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Sediment Quality Guidelines for Polycyclic Aromatic Hydrocarbons (PAHs). Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Sediment Quality Guidelines for Toxaphene. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Sediment Quality Guidelines for Zinc. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 104 pp. + appendices.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Arsenic. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa. 61 pp. + appendices.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Barium. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 29 pp. + appendices.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Benzo(a)pyrene. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards	E

Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 38 pp. + appendices.	
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Cadmium. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 48 pp. + appendices.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Chromium. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Cyanide. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for DDT. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Ethylene Glycol. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 28 pp. + appendices.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Lead. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 48 pp. + appendices.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Mercury. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Naphthalene. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 33 pp. + appendices.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Nickel. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 40 pp. + appendices.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Phenol. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 26 pp. + appendices.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Tetrachloroethylene. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 30 pp. + appendices.	E

EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Thallium. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Trichloroethylene. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Vanadium. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 33 pp. + appendices.	E
EC. 1999. Canadian Soil Quality Guidelines for Zinc. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 38 pp. + appendices.	E
EC. 2001. Canadian Water Quality Guidelines for the Protection of Aquatic Life: Inorganic Fluorides. Scientific Supporting Document. Ecosystem Health: Science-Based Solutions Report No. 1-1. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa. 94 pp.	E,P
EC. 2001. Canadian Soil Quality Guidelines for Polychlorinated Biphenyls (PCBs): Environmental Health. Scientific Supporting Document. Ecosystem Health: Science-Based Solutions Report No. 1-2. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa. 71 pp. + appendices.	E,P
EC. 2001. Canadian Soil Quality Guidelines for Selenium. Scientific Supporting Document. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa. vii + 83 pp.	E
EC. 2002. Canadian Environmental Quality Guidelines for Nonylphenol and its Ethoxylates (Water, Sediment, and Soil). Scientific Supporting Document. Ecosystem Health: Science-based Solutions Report No. 1-3. National Guidelines and Standards Office, Environmental Quality Branch, Environment Canada. Ottawa. 116 pp. + appendices.	E,P
EC. 2002. Recommandations canadiennes pour les résidus dans les tissus : protection des espèces fauniques consommant le biote aquatique - méthylmercure. Document scientifique complémentaire, La santé des écosystèmes : Solutions fondées sur la science, Rapport n° 1-4, Bureau national des recommandations et des normes, Direction de la qualité de l'environnement, Environnement Canada, Ottawa. 193 pp.	E,P
EC. 2003. Canadian Water Quality Guidelines for the Protection of Aquatic Life: Inorganic Mercury and Methylmercury. Ecosystem	E,P

Health: Science-based Solutions Report No. 1-7. National Guidelines and Standards Office, Water Policy and Coordination Directorate, Environment Canada. 118 pp.	
EC. 2003. Canadian Water Quality Guidelines for the Protection of Aquatic Life: Nitrate Ion. Ecosystem Health: Science-based Solutions Report No. 1-6. National Guidelines and Standards Office, Water Policy and Coordination Directorate, Environment Canada. 130 pp.	E,P
EC. 2003. Collection sur l'évaluation des sédiments. Fiche 1 : Notions de base et survol des programmes. La santé des écosystèmes : Solutions fondées sur la science. Bureau national des recommandations et des normes, Direction de la qualité de l'environnement, Environnement Canada, Ottawa. 17 pp.	P, E téléchargeable sur le site
EC. 2003. Collection sur l'évaluation des sédiments. Fiche 2 : Recommandations pour la qualité des sédiments à l'égard de certaines substances chimiques. La santé des écosystèmes : Solutions fondées sur la science. Bureau national des recommandations et des normes, Direction de la qualité de l'environnement, Environnement Canada, Ottawa. 5 pp.	P, E téléchargeable sur le site
EC. 2003. Collection sur l'évaluation des sédiments. Fiche 3 : Recommandations biologiques pour l'évaluation de la qualité des sédiments dans les Grands Lacs du bouclier Laurentien. La santé des écosystèmes : Solutions fondées sur la science. Bureau national des recommandations et des normes, Direction de la qualité de l'environnement, Environnement Canada, Ottawa. 7 pp.	P, E téléchargeable sur le site
EC. 2003. Collection sur l'évaluation des sédiments. Fiche 4 : Indice de toxicité des sédiments (SED-TOX). La santé des écosystèmes : Solutions fondées sur la science. Bureau national des recommandations et des normes, Direction de la qualité de l'environnement, Environnement Canada, Ottawa. 5 pp.	P, E téléchargeable sur le site
EC. 2003. Collection sur l'évaluation des sédiments. Fiche 5 : Étude de suivi des effets sur l'environnement (ESEE) : règlement sur les effluents des mines de métaux et règlement sur les effluents des fabriques de pâtes et papiers. La santé des écosystèmes : Solutions fondées sur la science. Bureau national des recommandations et des normes, Direction de la qualité de l'environnement, Environnement Canada, Ottawa. 6 pp.	P, E téléchargeable sur le site
EC. 2003. National Science Assessment on Dioxins and Furans in the Canadian Aquatic Environment Scientific Supporting Document. Ecosystem Health: Science-based Solutions Report No. 1-5. National Guidelines and Standards Office, Environment Canada. Ottawa. 159 pp.	E,P
EC. 2004. Canadian Guidance Framework for the Management of Phosphorus in Freshwater Systems. Ecosystem Health: Science-based Solutions Report No. 1-8. National Guidelines and Standards Office, Water Policy and Coordination Directorate, Environment	E,P

Canada. 114 pp.	
EC. 2005. Canadian Soil Quality Guidelines for the Protection of Environmental and Human Health: Toluene, Ethylbenzene and Xylenes (TEX). Scientific Supporting Document. Ecosystem Health: Science-based Solutions Report No. 1-9. National Guidelines and Standards Office, Water Policy and Coordination Directorate, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 84+ pp.	P, E
EC. 2005. Canadian Soil Quality Guidelines for the Protection of Environmental and Human Health: Benzene. Scientific Supporting Document. Ecosystem Health: Science-based Solutions Report No. 1-10. National Guidelines and Standards Office, Water Policy and Coordination Directorate, Environment Canada. Ottawa, Ontario. 64+ pp.	P, E
EC et SC. 2002. Recommandations pour la qualité de l'eau au Canada. Protéger votre santé et l'environnement. Un dépliant, ISSN: 0-662-65922-8.	P, E téléchargeable sur le site
Fan, G.T., P.-Y. Caux, R.A. Kent, C. Grande and D.D. MacDonald. 1994. Dimethoate. Canadian Water Quality Guidelines for Pesticides and Industrial Substances. <i>In</i> : P.-Y. Caux and R.A. Kent (eds.). Canadian Association on Water Quality Monograph Series No. 4. Ottawa, ON. pp. 165-218.	P
Gaudet, C., A. Brady, M. Bonnell, and M.P. Wong. 1992. Canadian Approach to Establishing Clean-Up Levels for Contaminated Sites. <i>In</i> : E.J. Calabrese and P.T. Kosteki (eds.). Hydrocarbon Contaminated Soils and Groundwater. Volume 2. Lewis Publishers, Boca Raton, Florida. pp. 49-65.	ND
Gaudet, C., EVS Environment Consultants et ESSA Environmental and Social Systems Analysts. 1994. Cadre de travail pour l'évaluation du risque écologique que présentent les lieux contaminés situés au Canada : études et recommandations. Étude n° 199, Série scientifique. Direction générale de la conservation des écosystèmes, Direction de l'évaluation et de l'interprétation, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 120 pp.	P
Gaudet, C.L., K.A. Keenleyside, R.A. Kent, S.L. Smith and M.P. Wong. 1995. How Should Numerical Criteria be Used? The Canadian Approach. <i>Human and Ecological Risk Assessment</i> 1(1): 19-28.	P
Gaudet, C., S. Lingard, P. Cureton, K. Keenleyside, S. Smith and G. Raju. 1995. Canadian Environmental Quality Guidelines for Mercury. <i>Water, Air and Soil Pollution</i> . 80: 1149-1159.	P
Gaudet, C.L., D.A. Milne, M.P. Wong and T.G.E. Nason. 1995. A Framework for Ecological Risk Assessment at Contaminated Sites in Canada. Part II: Recommendations. <i>Human and Ecological Risk Assessment</i> . 1(3): 207-230.	P
Gaudet, C.L., M.P. Wong, A. Brady and R.A. Kent. 1997. How are we Managing? The Transition from Environmental Quality to Ecosystem Health. <i>Ecosystem Health</i> . 3(1): 3-10.	P

Gaudet, C.L., J.H. McCann, K.J. Adare, and G.E. Nason. 2001. Streamlining the Risk Assessment Process: Integration of Generic Criteria and Site-Specific Risk Assessment. <i>In</i> : I. Linkov and J. Palma-Oliveira (eds.). Assessment and Management of Environmental Risks. Kluwer Academic Publishers, The Netherlands. pp. 31-40.	ND
Gaudet, C.L., D. Bright, K. Adare, and K. Potter. 2002. A Rank-Based Approach to Deriving Canadian Soil and Sediment Quality Guidelines. <i>In</i> : L. Posthuma, G.W. Suter II and T.P. Traas (eds.). Species Sensitivity Distributions in Ecotoxicology. CRC Press, Boca Raton, Florida. pp. 255-273.	P
Government of Canada. 1997. Preventing Site Contamination at Federal Facilities : A Guidance Manual. Contaminated Sites Management Working Group.	P
Government of Canada. 1997. Proceedings of the Workshop on the Management of Federal Contaminated Sites. Contaminated Sites Management Working Group.	P
Government of Canada. 1997. A Risk Management Framework for Contaminated Sites : A Discussion Paper. Contaminated Sites Management Working Group.	P
Gouvernement du Canada. 1997. Les technologies d'assainissement des lieux contaminés : manuel de référence. Groupe de travail sur la gestion des lieux contaminés.	P
Gouvernement du Canada. 1998. Evaluation et interprétation des données sur la qualité des eaux de ruissellement issues des installations aéroportuaires fédérales. Ministère de la Défense nationale, Transports Canada, et Environnement Canada. 54 pp.	P
Juergensen, L, J. Busnarda, P-Y Caux, and R.A. Kent. 2000. Fate, Behavior, and Aquatic Toxicity of the Fungicide DDAC in the Canadian Environment. Environmental Toxicology. 15: 174-200.	ND
Juergensen, L, J. Busnarda, P-Y Caux, and R.A. Kent. 2000. Fate, Behavior, and Aquatic Toxicity of the Fungicide IPBC in the Canadian Environment. Environmental Toxicology. 15: 201-213.	ND
Keddy, C., J.C. Greene et M.A. Bonnell. 1994. Examen des biotests effectués sur des organismes entiers pour l'évaluation de la qualité des sols, des sédiments et des eaux douces au Canada. Étude n° 198, Série scientifique. Direction générale de la conservation des écosystèmes, Direction de l'évaluation et de l'interprétation, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 193 pp.	P
Keenleyside, K.A., S.L. Smith, C.L. Gaudet and M.P. Wong. 1996. Canadian Environmental Quality Guidelines. <i>In</i> : Proceedings of the Mid-Term Technical Review Conference of the ASEAN-Canada Co-operative Programme on Marine Science, Phase II, Singapore, October 24-28, 1994.	ND
Kent, R.A., D. Andersen, P-Y Caux, and S. Teed. 1999. Canadian Water Quality Guidelines for Glycols- An Ecotoxicological Review of	ND

Glycols and Associated Aircraft Anti-Icing and Deicing Fluids. Environmental Toxicology. 14 (5): 481-522.	
Kent, R.A. and P.-Y. Caux. 1995. Sublethal Effects of the Insecticide Fenitrothion on Freshwater Phytoplankton. Canadian Journal of Botany. 73: 45-53.	ND
Kent, R.A. et B.D. Pauli 1991. Recommandations pour la qualité de l'eau au Canada : captane. Étude n° 188, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 27 pp. + annexes.	P
Kent, R.A., B.D. Pauli et P.-Y Caux. 1991. Recommandations pour la qualité de l'eau au Canada : dinosèbe. Étude n° 189, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 37 pp.	P
Kent, R.A., B.D. Pauli, D.M. Trotter et J. Gareau. 1991. Recommandations pour la qualité de l'eau au Canada : métolachlore. Étude n° 184, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 41 pp.	P
Kent, R.A., M. Taché, P.-Y Caux, S. De Silva et K. Lemky. 1992. Recommandations pour la qualité de l'eau au Canada : triallate. Étude n° 195, Série scientifique. Direction générale des sciences et de l'évaluation des écosystèmes, Direction de la santé des écosystèmes, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 51 pp.	P
Kent, R.A., M. Taché, P.-Y. Caux et B.D. Pauli. 1992. Recommandations pour la qualité de l'eau au Canada : trifluraline. Étude n° 190, Série scientifique. Direction générale des sciences et de l'évaluation des écosystèmes, Direction de la santé des écosystèmes, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 98 pp.	P
Kent, R.A. and D. Currie. 1995. Predicting Algal Sensitivity to a Pesticide Stress. Environmental Toxicology and Chemistry. 14(6): 983-991.	ND
Long, E.R., D.D. MacDonald, S.L. Smith, and F.D. Calder. 1995. Incidence of Adverse Biological Effects Within Ranges of Chemical Concentrations in Marine and Estuarine Sediments. Environmental Management. 19(1): 81-97.	ND
MacDonald, D.D., S.L. Smith, M.P. Wong et P. Mudroch. 1992. Élaboration des recommandations pour la qualité de l'environnement marin au Canada. Étude n° 1, Série sur la qualité de l'environnement marin. Direction générale des sciences et de l'évaluation des écosystèmes, Direction de la santé des écosystèmes, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 161 pp.	P
Moore, D.R.J. et S.L. Walker. 1991. Recommandations pour la qualité des eaux côtières et estuariennes au Canada : polychlorobiphényles. Étude n° 186, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 65 pp.	P
Moore, D.R.J., S.L. Walker et R. Ansari. 1991. Recommandations pour la	P

qualité de l'eau au Canada : trichloroéthylène. Étude n° 183, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 28 pp.	
Moore, D.R.J., S.L. Walker et D. Koniacki. 1991. Recommandations pour la qualité de l'eau au Canada : chloroéthanés. Étude n° 185, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 52 pp.	P
Moore, D.R.J., D.G. Noble, S.L. Walker, D.M. Trotter, M.P. Wong et R.C. Pierce. 1992. Recommandations pour la qualité de l'eau au Canada : organoétains. Étude n° 191, Série scientifique. Direction générale des sciences et de l'évaluation des écosystèmes, Direction de la santé des écosystèmes, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 151 pp.	P
Pauli, B.D., R.A. Kent et M.P. Wong. 1991. Recommandations pour la qualité de l'eau au Canada : cyanazine. Étude n° 180, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 26 pp.	P
Pauli, B.D., R.A. Kent et M.P. Wong. 1991. Recommandations sur la qualité de l'eau pour la métribuzine au Canada. Étude n° 179, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 48 pp.	P
Pauli, B.D., R.A. Kent et M.P. Wong. 1991. Recommandations pour la qualité de l'eau au Canada : simazine. Étude n° 187, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 57 pp.	P
Pawlisz, A.V., J. Busnarda, A. McLauchlin, P-Y. Caux, and R.A. Kent. 1998. Canadian Water Quality Guidelines for Deltamethrin. <i>Environmental Toxicology and Water Quality</i> . 13: 175-210.	ND
Pawlisz, A.V., R.A. Kent, U.A. Schneider and C. Jefferson. 1997. Canadian Water Quality Guidelines for Chromium. <i>Environmental Toxicology and Water Quality</i> 12(2): 123-183.	ND
Pierce, R.C. et M.P. Wong. 1988. Pesticides in Agricultural Waters: The Role of Water Quality Guidelines. <i>Revue canadienne des ressources hydriques</i> 13(3) : 33-49.	P
Porter, E.L., R.A. Kent, D.E. Andersen, K.A. Keenleyside, D. Milne, P. Cureton, S.L. Smith, K.G. Drouillard and D.D. MacDonald. 1995. Development of Proposed Canadian Environmental Quality Guidelines for Cadmium. <i>Journal of Geochemical Exploration</i> 52: 205-219.	ND
Ridgway, L, L. Juergensen, D. MacDonald, R.A. Kent, P-Y. Caux, and M. Palmer. 2000. Toxicity, Fate and Behaviour of DDT in the Canadian Environment: Risks to Wildlife Consumer of Aquatic Biota. <i>In</i> : P.-Y. Caux and S. Roe (eds.). <i>Environmental Quality Assessments for PCBs, DDT, and Toxaphene</i> . Canadian Association on Water Quality Monograph No. 5. Ottawa, Ontario. pp. 1-178.	P
Ridgway, L, L. Juergensen, D. MacDonald, R.A. Kent, P-Y. Caux, and M.	P

Palmer. 2000. Toxicity, Fate and Behaviour of Toxaphene in the Canadian Environment: Risks to Wildlife Consumer Of Aquatic Biota. <i>In</i> : P.-Y. Caux. and S. Roe (eds.). Environmental Quality Assessments for PCBs, DDT, and Toxaphene. Canadian Association on Water Quality Monograph No. 5. Ottawa, Ontario. pp. 179-308.	
Roe, S., D.D. MacDonald, L. Ridgway, D. Schudoma, and P-Y. Caux. 2000. Toxicity, Fate and Behaviour of PCBs in the Canadian Environment: Risks to Wildlife Consumer Of Aquatic Biota. <i>In</i> : P.-Y. Caux and S. Roe (eds.). Environmental Quality Assessments for PCBs, DDT, and Toxaphene. Canadian Association on Water Quality Monograph No. 5. Ottawa, Ontario. pp. 309-431 + appendices.	P
Sheppard, S.C., C. Gaudet, M.I. Sheppard, P.M. Cureton, and M.P. Wong. 1992. The Development of Assessment and Remediation Guidelines for Contaminated Soils. A Review of the Science. Canadian Journal of Soil Science 72: 359-394.	P
Smith, S.L., D.D. MacDonald, K.A. Keenleyside, and C.L. Gaudet. 1996. The Development and Implementation of Canadian Sediment Quality Guidelines. <i>In</i> : M. Munawar and G. Dave (eds.). Development and Progress in Sediment Quality Assessment. Rationale, Challenges, Techniques & Strategies. Ecovision World Monograph Series. SPB Academic Publishing, Amsterdam, The Netherlands. Pp. 233-249.	P
Smith, S.L., D.D. MacDonald, K.A. Keenleyside, C.G. Ingersoll, and J. Field. 1996. A Preliminary Evaluation of Sediment Quality Assessment Values for Freshwater Ecosystems. Journal of Great Lakes Research 22(3): 624-638.	P
Trotter, D.M., R.A. Kent et M.P. Wong. 1989. Recommandations sur la qualité de l'eau pour le carbofuran au Canada. Étude n° 169, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 36 pp.	P
Trotter, D.M., A. Baril, M.P. Wong et R.A. Kent. 1990. Recommandations sur la qualité de l'eau pour l'atrazine au Canada. Étude n° 168, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 101 pp.	P
Trotter, D.M., M.P. Wong et R.A. Kent. 1990. Recommandations sur la qualité de l'eau pour le glyphosate au Canada. Étude n° 170, Série scientifique. Direction générale des eaux intérieures, Direction de la qualité des eaux, Environnement Canada. Ottawa, Ontario. 36 pp.	P
Trotter, D.M., R.A. Kent and M.P. Wong. 1991. Aquatic Fate and Effect of Carbofuran. Critical Reviews in Environmental Control. 21(2): 137-176.	ND
Trotter, D.M., R.A. Kent et M.P. Wong. 1991. Recommandations sur la qualité de l'eau pour le piclorame au Canada. Étude n° 178, Série	P

